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O PROJEKCIE

Ten raport podsumowuje najwaũniejsze 

tematy, kt·re mieszkaœcy poruszyli w 

konsultacjach ul. Kasprowicza i Al. 

Zjednoczenia.

.Znajdziesz w nim teũ skr·cony opis 

projektu koncepcyjnego nowego 

zagospodarowania ulicy.

Koncepcja zmian na ul. Kasprowicza i Al. 

Zjednoczenia  powstaĠa w ramach 

wiŉkszego projektu "Zielone ulice", 

obejmujńcego w sumie kilkadziesińt ulic. 

Wykonawcy wszystkich projekt·w zostali 

wyĠonieni zgodnie z procedurami 

przetargowymi przez Zarzńd Zieleni.

Projekt Zielone Ulice obejmuje nie tylko 

tereny pas·w drogowych, lecz r·wnieũ 

powińzane z nimi tereny zieleni. Najpierw 

przeprowadziliŝmy analizŉ obecnego 

zagospodarowania ulic oraz planowanych 

inwestycji. Potem zebraliŝmy potrzeby 

uũytkownik·w ulic, co pozwoliĠo nam 

odkryĻ potencjaĠ teren·w, o kt·rych 

mowa. Wreszcie stworzyliŝmy koncepcjŉ 

nowego zagospodarowania ulic. 

Nowe koncepcje majń sĠuũyĻ podniesieniu 

jakoŝci przestrzeni i poprawie jakoŝci 

zieleni.

Koncepcja w zakresie zagospodarowania 

pas·w drogowych zieleniń  bŉdzie 

wykonana przez Zarzńd Zieleni m.st. 

Warszawy w kolejnych latach jako element 

realizacji idei Milion Drzew Dla Warszawy 
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Rozmowa o ul. Kasprowicza i Al. 

Zjednoczenia odbywaĠa siŉ w ramach 

konsultacji Zazieleœmy Ulice Bielan.



PRZEBIEG KONSULTACJI

Konsultacje spoĠeczne skĠadaĠy siŉ z dw·ch etap·w.

ÅZbierania wniosk·w.Uwagi mieszkaœc·w sĠuũńcych projektantom do 
zaprojektowania przestrzeni. Wnioski moũna byĠo zgĠosiĻ w okresie 5-15 stycznia 
2018  drogń e-mailowń, pocztń oraz za pomocń ankiet na spotkaniu.. 

Spotkanie diagnostyczne odbyĠo siŉ 14 stycznia 2018 (niedziela) w godz. 10.00-
13.00 w Szkole Podstawowej nr 133, ul. Fontany 3. 

Zbierania uwag do koncepcji . Uwagi moũna byĠo zgĠaszaĻ w okresie 23 marca ð
9 kwietnia 2018  droga e-mailowń, pocztń oraz podczas spotkania.

Spotkanie obejmujńce prezentacjŉ koncepcji odbyĠo siŉ 25 marca 2018 (niedziela) 
w godz. 10.00-13.00 w Szkole Podstawowej nr 133, ul. Fontany 3. 

Szczeg·Ġowy opis akcji informacyjnej i przebiegu konsultacji znajduje siŉ w 
osobnym dokumencie. Link do niego znajdziesz w ramce na koœcu raportu.
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UWAGI Z PIERWSZEGO   
ETAPU KONSULTACJI 
UL. KASPROWICZA
Podczas I etapu konsultacji zebrano nastŉpujńce pytania, uwagi i postulaty. Wypowiedzi  
uczestnik·w konsultacji zostaĠy przepisane jeden do jednego, a te o zbliũonej treŝci 
zostaĠy zapisane Ġńcznie. 

ZIELEŒ

Wiŉcej zieleni, wszŉdzie, gdzie siŉ da

ZintensyfikowaĻ zadrzewienie gatunkami szlachetnymi (dńb, lipa, platan, klon), 
odmiany wytrzymaĠe na warunki klimatyczne i miejskie

Byliny i krzewy ðodmiany o maĠych wymaganiach, Ġatwe w pielŉgnacji i wytrzymaĠe na 
warunki klimatyczne.

Uregulowanie chorego drzewostanu

Drzewa na Skalbmierskiej i Przybyszewskiego sń caĠe obroŝniŉte jemioĠń. Czy jest 
szansa, ũeby je odcińũyĻ i tŉ jemioĠŉ ŝcińĻ?

UzupeĠniĻ drzewa na odcinku poĠudniowym pomiŉdzy al. Zjednoczenia i 
Podczaszyœskiego

UzupeĠniĻ tereny zielone na caĠej dĠugoŝci ul. Kasprowicza o byliny, krzewy, ũywopĠoty,

WprowadziĻ byliny, ũywopĠoty, dodatkowe drzewa na poĠudniowym odcinku 
Kasprowicza, Podczaszyœskiego, Makuszyœskiego

Odcinek Kasprowicza pomiŉdzy Kleczewskń, a Przybyszewskiego, od strony sklepu z 
materacami - jest tam caĠa poĠeĻ smutnego trawnika, kt·ry prosi siŉ o krzewy, 
forsycje, cokolwiek (szczeg·lnie, ũe na rogu Kleczewskiej ŝciŉto w tym roku drzewo:(

Na terenie szkoĠy na rogu Zjednoczenia/Ũeromskiego, ŝciŉto wielkie stare drzewa. 
Dramat. BĠagam, nie ŝcinajmy wiŉcej! Czy nie moũna tam czegoŝ posadziĻ?

MAğA ARCHITEKTURA

Budowa siĠowni plenerowej na serku Bielaœskim/instalacji kalistenicznej

Rzeŧby w pasie drogowym ul. Kasprowicza (Strzemiœski) lub al. Zjednoczenia

Uprzejmie proszŉ o uwzglŉdnienie w projekcie koszy na psie odchody wraz z 
bezpĠatnymi torebkami na nie

PARKOWANIE

UporzńdkowaĻ parkowanie na poĠudniowym odcinku Kasprowicza, Podczaszyœskiego, 
Makuszyœskiego i wprowadzenie bylin, ũywopĠot·w, dodatkowych drzew. 

Na caĠej dĠugoŝci ulicy naleũy jeden z pas·w ruchu na jedniach w obu kierunkach 
przeznaczyĻ na pas postojowy dla samochod·w parkujńcych obecnie na chodnikach 
miŉdzy drzewami.

Wielopasmowa ulica Sacharowa mogĠaby zostaĻ przeksztaĠcona w parking odcińũajńcy 
okoliczne osiedle. Ruch jest tu znikomy, za to samochody pŉdzń z prŉdkoŝciami 
autostradowymi. 
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CHODNIKI I PRZEJŜCIA DLA PIESZYCH

Na wszystkich przejŝciach naleũy zastńpiĻ ũ·Ġte przyciski dla pieszych automatycznń 
detekcjń a sygnalizacjŉ zaprogramowaĻ tak, aby zielone dla pieszych pojawiaĠo siŉ 
zawsze wtedy, kiedy jest zielone dla samochod·w w tym samym kierunku ðw tej 
chwili wystarczy sp·ŧniĻ siŉ o uĠamek sekundy z naciŝniŉciem przycisku i trzeba czekaĻ 
na nastŉpnń zmianŉ ŝwiateĠ ðdlaczego tak to dziaĠa?

ZwŉziĻ ulicŉ i z likwidowaĻ sygnalizacjŉ ŝwietlnń na skrzyũowaniu z Makuszyœskiego. 
W tym miejscu ruch samochod·w jest duũo mniejszy niũ ruch pieszych idńcych dom 
metra a nie ma nawet automatycznej detekcji ðwiŉkszoŝĻ ludzi przechodzi na 
czerwonym, bo albo zielone siŉ nie ŝwieci, chociaũ samochody majń czerwone, albo 
na zielone trzeba czekaĻ kilkadziesińt sekund chociaũ nic nie jedzieê

Przy p·Ġnocnym wyjŝciu z metra Stare Bielany, po zwŉũeniu ulicy do jednego pasa, 
zlikwidowaĻ sygnalizacjŉ ŝwietlnń. W tej chwili samochody parkujń na jednym pasie 
wiŉc ulica w praktyce i tak jest jedno-jezdniowa, ale rejon przejŝcia wymaga 
przebudowy - powinien zapewniaĻ bezpieczne i wygodne warunki pieszym.

Naleũy naprawiĻ chodnik przy posesji ul. Kasprowicza 15, r·g ul. Makuszyœskiego.

Od lat chodniki nie byĠy naprawione, pisaĠam w tej sprawie do Urzŉdu w 2015 roku.

Chodnik prowadzńcy od wyjŝcia z budynku do chodnika biegnńcego wzdĠuũ ul. 
Kasprowicza jest w fatalnym stanie. W budynku mieszka bardzo wiele starszych os·b, 
wiele z nich (a mĠodszych takũe)juũ kilkakrotnie na tym chodniku wywr·ciĠo.

JEZDNIE I DROGI DLA ROWERĎW

Jezdnie dwupasmowe we wszystkich miejscach, gdzie sń przejŝcia dla pieszych bez 
sygnalizacji powinny zostaĻ zwŉũone do jednego pasa ðwyeliminuje to skrajnie 
niebezpieczne sytuacje, kiedy samoch·d na pasie bliũej chodnika zatrzymuje siŉ, bo 
pieszy jest na pasach, tymczasem na drugim pasie inny samoch·d pŉdzi nie zwalniajńc 
nawet

ZwŉziĻ ulicŉ i z likwidowaĻ sygnalizacjŉ ŝwietlnń na skrzyũowaniu z Makuszyœskiego. 
W tym miejscu ruch samochod·w jest duũo mniejszy niũ ruch pieszych idńcych dom 
metra a nie ma nawet automatycznej detekcji ðwiŉkszoŝĻ ludzi przechodzi na 
czerwonym, bo albo zielone siŉ nie ŝwieci, chociaũ samochody majń czerwone, albo 
na zielone trzeba czekaĻ kilkadziesińt sekund chociaũ nic nie jedzieê

Na skrzyũowaniu z Al. Zjednoczenia zlikwidowaĻ pasy skrŉtu w prawo, na 
skrzyũowaniu z Makuszyœskiego pasy skrŉtu w prawo. 

Na istniejńcych szerokich, ale wymagajńcych remontu chodnikach, juũ bez 
samochod·w, po obu stronach ulicy dopuŝciĻ cińg pieszo-rowerowy

Przy wszystkich przejŝciach dla pieszych wyznaczyĻ przejazdy rowerowe.

Brakuje ŝcieũki rowerowej.
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UWAGI Z PIERWSZEGO   
ETAPU KONSULTACJI 
UL. KASPROWICZA



INNE UWAGI

Poza dodatkowym zazielenieniem bardziej potrzebna jest og·lna zmiana charakteru 
ulicy: ruch pieszy tu wyraŧnie dominuje. Mieszkaœcy korzystajń gĠ·wnie z metra. W tak 
gŉsto zabudowanym miejscu dwupasmowe jezdnie nie sń uzasadnione: zachŉcajń do 
szybkiej jazdy, zabierajń zbyt duũo miejsca pieszym. Brakuje ŝcieũki rowerowej. 

Aby ũyĠo siŉ tu lepiej potrzebne sń wiŉksze zmiany. Oczywiŝcie im wiŉcej zieleni tym 
lepiej, ale jej niedob·r to nie jest gĠ·wny problem do rozwińzania na Kasprowicza i w 
Al. Zjednoczenia. 

Po zamkniŉciu wschodniej nitki ulicy stworzyĻ przestrzeœ na targi ŝniadaniowe, czy 
miejsca na sprzedaũ sezonowń, np. truskawki, kwiaty

ZaprojektowaĻ przestrzenie dla lokalnych inicjatyw handlowych na Serku Bielaœskim

Punkty gastronomiczne, kawiarenki

Stragany warzywne, np. przy wyjŝciach z metra 

Centrum targowe przy skrzyũowanie Kasprowicza/Zjednoczenia (okresowe kiermasze, 
np. ŝwińteczne targi, targi ŝniadaniowe)

Miejsce na kwiaciarniŉ

ZagospodarowaĻ dziaĠkŉ, kt·ra znajduje siŉ miŉdzy dziaĠkń o numerach Kasprowicza 
20, 18a,18
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UWAGI Z PIERWSZEGO   
ETAPU KONSULTACJI 
UL. KASPROWICZA



Podczas I etapu konsultacji zebrano nastŉpujńce pytania, uwagi i postulaty. Wypowiedzi  
uczestnik·w konsultacji zostaĠy przepisane jeden do jednego, a te o zbliũonej treŝci 
zostaĠy zapisane Ġńcznie. 

DogŉŝciĻ nasadzenia drzew na caĠej dĠugoŝci al. Zjednoczenia,

UzupeĠnieniĻtereny zielone na caĠej dĠugoŝci ulicy o krzewy, byliny, ũywopĠoty (przy 
krawŉdziach ulic)

ZagospodarowaĻ placyki na al. Zjednoczenia przed Empikiem i pocztń na funkcje 
wypoczynkowe z intensywnń zieleniń ðdrzewa, trawy, krzewy

Wiŉksza iloŝĻ Ġawek miejsc do odpoczynku

Rzeŧby Strzemiœskiego

Jeŝli majń byĻ fontanny, to dopasowane stylistycznie do caĠego zaĠoũenia 

ğawki i kosze na ŝmieci mogĠyby byĻ umieszczane nie na chodniku jak obecnie ale 
cofniŉte trochŉ na trawnik, tak aby nie zmniejszaĻ szerokoŝci chodnika

Na wszystkich przejŝciach z sygnalizacjń naleũy zastńpiĻ ũ·Ġte przyciski dla pieszych 
automatycznń detekcjń a sygnalizacjŉ zaprogramowaĻ tak, aby zielone dla pieszych 
pojawiaĠo siŉ zawsze wtedy kiedy jest zielone dla samochod·w w tym samym 
kierunku ðw tej chwili wystarczy sp·ŧniĻ siŉ o uĠamek sekundy z naciŝniŉciem 
przycisku i trzeba czekaĻ na nastŉpnń zmianŉ ŝwiateĠ ðdlaczego tak to dziaĠa?

WyremontowaĻ przejŝcie i przejazd rowerowy przy CegĠowskiej 

Nie wprowadzaĻ na odcinku Kasprowicza ðŨeromskiego slalomowego ruchu 
samochod·w!

na terenie al. Zjednoczenia nie obserwuje siŉ nadmiernego ruchu samochod·w (nie 
ma koniecznoŝci zwalniania ruchu)

Ŝcieũka rowerowa jak najbliũej pasa samochodowego, ale nie w pasie samochodowym

UmieŝciĻ koncepcjŉ w Gazecie Bielaœskiej i Gazecie StoĠecznej, aby mieszkaœcy mogli z 
nimi zapoznaĻ i wypowiedzieĻ
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UWAGI Z PIERWSZEGO   
ETAPU KONSULTACJI 
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UWAGI Z DRUGIEGO  ETAPU 
KONSULTACJI
UL. KASPROWICZA

Podczas etapu II zebrano nastŉpujńce pytania, uwagi i postulaty. Wypowiedzi  
uczestnik·w konsultacji zostaĠy przepisane jeden do jednego, a te o zbliũonej treŝci 
zostaĠy zapisane Ġńcznie. 

ZIELEŒ

W czasie zimy nad tunelem metra zabudowano miŉdzy stacjń MĠociny a ul. Sokratesa 
wielkoprzestrzenny parking, dlatego teũ naleũaĠoby urealniĻ przedstawiony rzut (Ġńka 
kwietna) i przemyŝleĻ wkomponowanie zieleni wysokiej w parking, na kt·rym niestety 
jej nie uwzglŉdniono.

Proponujŉ drzewa wzĠuũP&R na Kasprowicza by go ukryĻ, ale nie krzewy bo sń za 
niskie. Krzewy i ũywopĠot to ostatecznoŝĻ.

Drzewa ograniczajń widocznoŝĻ w newralgicznym miejscu.

PosadziĻ drzewa w bliskiej odlegĠoŝci skrzyũowania al. Zjednoczenia i Kasprowicza, a w 
miejscach, gdzie pod ziemiń przebiegajń rury i brak moũliwoŝci posadzenia drzew, 
winno siŉ posadziĻ krzewy po obu stronach chodnika Al. Zjednoczenia numery 
nieparzyste (od strony poczty).

Koncepcja powinna uwzglŉdniaĻ aktualnń inwentaryzacjŉ drzew i krzew·w oraz 
uwzglŉdniaĻ istniejńce nasadzenia z roŝlin cebulowych. Dodatkowo przy rondzie AWF 
(trawnik na zewnŉtrznym ok·Ġku ronda)jesieniń 2017 r. wykonano nasadzenia z 
tulipan·w

Naleũy przewidzieĻ wymianŉ gleby przed sadzeniem mĠodych dŉb·w czerwonych w 
pasie ŝrodkowym ul. Kasprowicza (drzewa od lat bardzo ŧle rosnń ðmĠode nasadzenia 
nie zachowujń ũywotnoŝci)

Pomiŉdzy ul. Swarzewskń a Podczaszyœskiegobudynki mieszkalne poĠoũone sń w 
bezpoŝrednim sńsiedztwie jednego z ruchliwszych w cińgu Kasprowicza skrzyũowaœ, 
jeŝli nie przeszkadza temu infrastruktura podziemna lub jest moũliwoŝĻ jej 
przeĠoũenia, powinny siŉ tam znaleŧĻ drzewa lub krzewy, nie tylko miejsca 
parkingowe.

MAğA ARCHITEKTURA

Zgodnie z Regulaminem utrzymania czystoŝci iporzńdku naterenie Warszawy, 
rozdziaĠ VI, Ä29, pkt. 1 i 2 ăUtrzymujńcy zwierzŉta domowe sńzobowińzani zapewniĻ 
by zwierzŉta nie zanieczyszczaĠy miejsc przeznaczonych dowsp·lnego uũytku. 
Wszczeg·lnoŝci utrzymujńcy iwyprowadzajńcy zwierzŉta domowe sń zobowińzani 
do bezzwĠocznego usuwania odchod·w tych zwierzńt. Odchody zwierzńt naleũy 
umieszczaĻ woznakowanych pojemnikach, koszach lub pojemnikach naodpady 
zmieszaneó. Nie przewidujemy ustawiania podajnik·w na woreczki i koszy na psie 
odchody w obecnej formie. 
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PARKOWANIE

dot. likwidacji parkingu miŉdzy ul. Fontany a przystankiem autobusowym Stare 
Bielany. W sńsiedztwie poĠoũone jest Centrum medyczne Damiana i lokale usĠugowe, 
sklepy. Sńdzŉ ũe przy tej szerokoŝci terenu miŉdzy drogń a budynkami moũliwe byĠoby 
pozostawienie kilku miejsc parkingowych, w tym np. jednego dla niepeĠnosprawnych.

dot. zagospodarowania terenu miŉdzy stacjń MĠociny a ul. Sokratesa. W czasie zimy 
nad tunelem metra zabudowano wielkoprzestrzenny parking, dlatego teũ naleũaĠoby 
urealniĻ przedstawiony rzut (Ġńka kwietna) i przemyŝleĻ wkomponowanie zieleni 
wysokiej w parking, na kt·rym niestety jej nie uwzglŉdniono.

JEZDNIE I DROGI DLA ROWERĎW

Pierwsza z uwag dotyczy fragmentu miŉdzy ul. Swarzewskń a Podczaszyœskiego. 
Poniewaũ budynki mieszkalne poĠoũone sń w bezpoŝrednim sńsiedztwie jednego z 
ruchliwszych w cińgu Kasprowicza skrzyũowaœ, jeŝli nie przeszkadza temu 
infrastruktura podziemna lub jest moũliwoŝĻ jej przeĠoũenia, powinny siŉ tam znaleŧĻ 
drzewa lub krzewy, nie tylko miejsca parkingowe. Jezdnia bŉdzie co prawda zwŉũona 
do jednego pasa ruchu, kt·ry uspokoi ruch na odcinku, jednak haĠas,kurz i spaliny 
spod ruszajńcych na zielonym samochod·w i autobus·w pozostanń. Nawet jeŝli 
zlikwidowana zostanie sygnalizacja ŝwietlna, jest to jeden zniewielu fragment·w 
ulicy, kt·ry zupeĠnie pozbawiono zieleni, a zdecydowanie zĠagodziĠaby ona jej 
negatywne oddziaĠywania.

W projektach naleũy przewidzieĻ drogi serwisowe dla firm zajmujńcych siŉ 
5cutrzymaniem teren·w zieleni (miejsca parkowania samochod·w ekip wykonawczych 
wzmocnione np. poprzez zastosowanie netlonu).

Zmiana ŝcieũki rowerowej ze strony gdzie jest Lidl na drugń stronŉ w kierunku metra 
MĠocinyby zachowaĻ cińgĠoŝĻ ŝcieũki z Kasprowicza i skasowaĻ konflikt po stronie z 
blokami Metro Bielany. Obecna ŝcieũka jest bĠŉdem gdyũ poprowadzona jest po 
stronie zwiŉkszonego ruchu pieszego (bloki i sklepy na parterach) i samochodowego.

Idealne jest przeniesienie ŝcieũki na drugń stronŉ (wschodniń) Kasprowicza w kierunku 
nowobudowanej Galerii Handlowej - juũ o tym trzeba myŝleĻ jak poprowadziĻ tam 
ruch rowerowy.

Proponujŉ ŝcieũkŉ rowerowń wzdĠuũ ul. Sokratesa po drugiej poĠudniowej stronie.

W ul. Kasprowicza uwzglŉdniĻ drogŉ rowerowń po stronie wschodniej pomiŉdzy 
Nocznickiego a Przy Agorze oraz po stronie zachodniej pomiŉdzy Sokratesa a 
parkingiem przy Wolumenie oraz opcjonalnie dalej do Reymonta.

RozwaũyĻ drogŉ rowerowń po obu stronach Kasprowicza pomiŉdzy stacjń metra 
SĠodowiec(ul. Sacharowa) a Reymonta/Lindego.

9

UWAGI Z DRUGIEGO  ETAPU 
KONSULTACJI
UL. KASPROWICZA



INNE UWAGI

Nieaktualny plan bo jest Park and Ride. To kolejny beton. Powinno nastńpiĻ 
zamkniŉcie P&R jakimŝ materiaĠemi na nim krzewy.

Dziŉkujŉ za moũliwoŝĻ konsultacji zazielenienia ulic Warszawy, gdzie mogĠem teũ 
podzieliĻ siŉ spostrzeũeniami co do ŝcieũek rowerowych/

WspaniaĠy projekt! Oby udaĠo siŉ go jak najszybciej zrealizowaĻ :)

Z g·ry dziŉkujŉ za zapoznanie siŉ z moimi uwagami i przeanalizowanie moũliwoŝci 
uwzglŉdnienia ich w projekcie. Ũyczŉ powodzenia przy realizacji zazieleniania :)

pomiŉdzy stacjń metra SĠodowiec(ul. Sacharowa) a Reymonta/Lindego.
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Podczas II etapu konsultacji zebrano nastŉpujńce pytania, uwagi i postulaty. Wypowiedzi  
uczestnik·w konsultacji zostaĠy przepisane jeden do jednego, a te o zbliũonej treŝci 
zostaĠy zapisane Ġńcznie. 

Przed budowń metra teren przy Al. Zjednoczenia 21/23 zmieniĠ siŉ na niekorzyŝĻ 
poniewaũ wyciŉto wiele starych drzew, kt·re oczyszczaĠy powietrze i zmniejszaĠy smog 
na obszarze skrzyũowania. Drzewa dodawaĠy r·wnieũ wiele uroku, kt·rego teraz 
brakuje. Wwaũnejest wiŉc, aby posadziĻ jak najwiŉcej drzew, wĠaŝnie tu

Dwa kr·tkie trawniki przed metrem wzdĠuũ pasa drogowego Al. Zjednoczenia.

Pas zieleni po lewej stronie Al. Zjednoczenia od skrzyũowania/ul. Kasprowicza - Al. 
Zjednoczenia/ w kierunku ul. Ũeromskiego/przed Rossmann/

Dwa pasy zieleni po prawej stronie Al. Zjednoczenia od w/w skrzyũowania w 
miejscach, gdzie nie moũna posadziĻ drzew, alternatywń mogń byĻ wysokie krzewy. 
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OPISOGĎLNY
Proponowane rozwińzania projektowe zostaĠy oparte na kilku podstawowych ideach:

Wzmocnienie i renowacja istniejńcych, alejowych nasadzeœulicznych. Do kontynuacji, uzupeĠnienia lub 

renowacji nasadzeœalejowych wzdĠuũ ulic, zaproponowano gatunki i odmiany drzew, kt·re sń obecnie 

gatunkiem dominujńcym w nasadzeniachna danej ulicy lub jej czŉŝci. Wyjńtkiem sń szybko rosnńce i 

Ġamliwe gatunki takie jak klon srebrzysty, topola biaĠa, topola czarna itp. stwarzajńce jako okazy dorosĠe 

zagroũenie podczas silnych wiatr·w. W miejscach gdzie wystŉpujń nasadzenia alejowe wykonane z tych 

gatunk·w drzew, proponowana jest wymiana caĠych nasadzeœna inne gatunki, odpowiednie dla 

nasadzeœulicznych.

Wzmocnienie nadrzŉdnoŝci ruchu pieszego nad ruchem samochodowym i rowerowym. W projekcie 

starano siŉ ochroniĻ pieszych jako ănajsĠabszychó uũytkownik·w przestrzeni ulicznych i nie wyodrŉbniaĻ 

nowych ŝcieũek rowerowych kosztem przestrzeni pieszej. W miejscach niskiego natŉũenia ruchu 

koĠowego zaproponowano zamianŉ typowych przejŝĻ dla pieszych (zebry) - w place pieszo-jezdne 

zwalniajńce ruch samochodowy i pozwalajńce na Ġńczenie sńsiadujńcych przestrzeni parkowych oraz 

rekreacyjnych w dĠuũsze cińgi publicznych teren·w zielonych..

ğńczenie przestrzeni publicznych w sieĻ zielonych teren·w rekreacyjnych. Fragmenty i mniejsze obszary 

teren·w zieleni zostaĠy funkcjonalnie poĠńczone ăwzmocnionymió przejŝciami dla pieszych w wiŉksze 

obszary spacerowo-rekreacyjne. Zaproponowano dla nich ăscenariuszeó uũytkowe poprzez 

rozmieszczenie r·ũnorodnych funkcji rekreacyjno-sportowych dla r·ũnych kategorii wiekowych. 

PoĠńczenie funkcjonalne mniejszych obszar·w tren·w zieleni pozwoli na wzmocnienie intensywnoŝĻ ich 

uũytkowania przez mieszkaœc·w, oraz zwiŉkszy znaczenie tych teren·w jako waũnego elementu zielonej 

infrastruktury miasta.

Wprowadzenie r·ũnorodnoŝci funkcjonalnej i przestrzennej w cińgi uliczne. Projekt zakĠada utworzenie 

przestrzeni peĠnińcych zr·ũnicowane funkcje mi.in rekreacyjne, sportowe lub handlowe, kt·re nadadzń 

indywidualny charakter zaĠoũeniu i podkreŝlń lokalnń toũsamoŝĻ miejsca. Przestrzenie te stworzń centra 

lokalne o r·ũnorodnej skali. Powyũsze zagospodarowanie zaproponowano w pasie zieleni rozdzielajńcym 

jezdnie drogowe oraz na skrzyũowaniach ulic z waũnymi lokalnie usĠugami. 

Minimalizacja koszt·w utrzymania zieleni. Zaproponowano wymianŉ jak najwiŉkszej iloŝci trawnik·w, 

kt·re wymagajń intensywnej pielŉgnacji szczeg·lnie w sezonie letnim, na Ġanowe nasadzenia krzew·w i 

bylin okrywowych, lub ich wymianŉ na Ġńki kwietne, kt·rych pielŉgnacja jest mniej intensywna. 

Zaproponowane nasadzenia sń teũ bardziej odporne na miejskie warunki klimatyczne. Opr·cz 

oczekiwanego zmniejszenia nakĠad·w na pielŉgnacjŉ, efektem powinno byĻ stworzenie bardziej 

interesujńcych pod wzglŉdem doboru gatunk·w i estetyki, miejskich teren·w zieleni.

Wykorzystanie naturalnych proces·w ekologicznych w pielŉgnacji teren·w zielonych, poprzez 

odpowiednie dobory gatunkowe. Podstawowym celem tego zaĠoũenia jest eliminacja uũycia ŝrodk·w 

chemicznych i nawoz·w sztucznych przy pielŉgnacji nasadzeœ. Dodatkowń korzyŝciń byĠoby dalsze 

obniũenie koszt·w eksploatacji.

W cińgu ulicy Kasprowicza moũna wyodrŉbniĻ 5 charakterystycznych czŉŝci:

1. Od Skrzyũowania z trasń mostu p·Ġnocnego do ulicy Reymonta.

2. Od ulicy Reymonta do Alei Zjednoczenia.

3. Plac miejski na skrzyũowaniu z Alejń Zjednoczenia.

4. Od Alei Zjednoczenia do ronda na skrzyũowaniu z ulicń Sacharowa.

5. Park miejski/skwer otaczajńcy poĠudniowe wejŝcie do stacji metra SĠodowiec.
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KONCEPCJA OGĎLNA. 
CaĠy cińg ulicy Kasprowicza charakteryzuje siŉ szerokim pasem oddzielajńcym jezdnie. Jest to przestrzeœ, 

pod kt·rń znajduje siŉ budowana systemem odkrywkowym trasa metra. W proponowanej koncepcji 

teren ten zostaĠ zaprojektowany jako linearny park o r·ũnorodnym programie rekreacyjnym i sportowym. 

Aby zapewniĻ jego cińgĠoŝĻ funkcjonalnń, wiŉkszoŝĻ przecinajńcych go cińg·w jezdnych zamieniono na 

place pieszo-jezdne. Zapewniajń one pierwszeœstwo pieszych jednoczeŝnie nie blokujńc przejazdu 

samochodom. Ich wprowadzenie bŉdzie wymagaĠo szczeg·Ġowych analiz ruchu drogowego i zmian w 

systemie sygnalizacji ŝwietlanej i organizacji ruchu. PoĠńczenie caĠoŝci pasa ŝrodkowego w jeden cińg 

parkowy zmieni caĠkowicie charakter ulicy Kasprowicza. Zaproponowany w koncepcji linearny park nie 

tyko zapewni mieszkaœcom nowe tereny rekreacyjne, ale takũe stworzy nowń zielonń oŝ Bielan, dajńcń 

poczńtek zaplanowanemu systemowi teren·w zieleni i publicznych przestrzeni miejskich w tej czŉŝci 

Warszawy. 

Odcinek 1 pomiŉdzy Trasń Mostu P·Ġnocnego a Ulicń Reymonta, jest otoczony swobodnń zabudowń 

blok·w mieszkalnych. Pierzeje ulicy sń odsuniŉte i czŉsto silnie niezdefiniowane. Przestrzenie pomiŉdzy 

budynkami a cińgiem jezdnym pozwalajń w wielu miejscach na wprowadzenie nasadzeœbuforowych o 

bardziej swobodnym, charakterze, oraz kontynuacjŉ nasadzeœalejowych po obu stronach drogi. Na tym 

odcinku zaproponowano kontynuacjŉ nasadzeœalejowych drzewami z gatunku lipa (Tilia europea

ôPallidaõ). W pasie rozdzielajńcym, na odcinkach, kt·re tego wymagajń, naleũy uzupeĠniĻ istniejńce 

nasadzenia dŉbu czerwonego. Przy stacji MĠociny zaproponowano zagospodarowanie pasa nad liniń 

metra na Ġńkŉ rekreacyjnń. ğńka tworzy otulinŉ dla zaprojektowanej, nowej przestrzeni parkingowej. 

Pozwoli to zachowaĻ otwarty charakter terenu. Od strony jezdni naleũy wprowadziĻ nasadzenia z 

krzew·w, kt·re stworzń barierŉ fizycznń i wizualna chronińca przed przypadkowym wtargniŉciem na pasy 

jezdni. ğńka powinna byĻ koszona 2-4 razy w roku pozwalajńc na wysiewanie siŉ jedno- i wieloletnich 

roŝlin kwiatowych, nadajńcych jej p·Ġnaturalny charakter. Cińg nasadzeœkontynuowany jest na poĠudnie 

od ulicy Sokratesa. Przybiera on formŉ szerokiej promenady wytyczonej w osi ulicy Kasprowicza. WzdĠuũ 

cińgu pieszego wykonanego z nawierzchni mineralnej rozmieszczono elementy maĠej architektury w 

postaci Ġawek i koszy na ŝmieci. Przestrzeœ pomiŉdzy chodnikiem a drogń pokryto pasami nasadzeœz 

krzew·w oraz bylin okrywowych. Kompozycjŉ zieleni w bezpoŝrednim sńsiedztwie drogi zamyka 

ũywopĠot. Do zachowania w pierwotnej lokalizacji przeznaczono istniejńce przestrzenie parkingowe. 

Projekt zakĠada dodatkowe nasadzenia drzew w otoczeniu parking·w oraz wprowadzenie zieleni o 

wyraŧnie izolacyjnej funkcji: nasadzenia z krzew·w oraz ũywopĠoty. Pomiŉdzy parkingiem a p·Ġnocnym 

wejŝciem do stacji Wawrzyszew, utworzono pierwszy z serii publicznych plac·w miejskich. Tworzń one 

rytmiczne przerywniki w cińgu ulicy Kasprowicza. Wszystkie place zlokalizowano w sńsiedztwie stacji 

metra oraz na skrzyũowaniach z wiŉkszymi arteriami. PeĠniń one funkcjŉ lokalnych centr·w 

ukierunkowanych na wypoczynek, rekreacje i integracjŉ mieszkaœc·w. Zaprojektowany plac oparto na 

geometrycznym ukĠadzie, co nadaĠo mu wyraŧnie reprezentacyjnego charakteru. Poprzez wprowadzenie 

zieleni wysokiej w postaci drzew sadzonych w nawierzchni, zapewniono cieœ, kt·ry uczyni tń przestrzeœ 

przyjaŧniejszń. Dotychczas martwy teren pomiŉdzy kubaturami wejŝĻ do Stacji Wawrzyszew, 

przeznaczono na SkatePark. Oddzielony od ulicy podsadzonym ũywopĠotem, z tarasowo uĠoũonymi 

trybunami opartymi o tylna ŝcianŉ stacji metra. Teren ten, zapewni miejsce dla intensywnej rekreacji 

starszych dzieci i mĠodzieũy. Stacja metra nad kt·rń zlokalizowano Skate park oraz przystanki komunikacji 

miejskiej na skrzyũowaniu z ulicń Reymonta gwarantujń dobry dojazd z sńsiednich teren·w.
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Odcinek 2 od Ulicy Reymonta do Alei Zjednoczenia, ma odmienny charakter. Otoczony jest bardziej 

tradycyjnń i zwartń zabudowń, ze zdefiniowanymi pierzejami ulicy. Tutaj nasadzenia alejowe po obu 

stronach ulicy, podobnie jak w jej centralnej czŉŝci, bŉdń wykonane z czerwonego dŉbu kontynuujńc tym 

samym wczeŝniejsze zaĠoũenia. Park nad tunelem metra bŉdzie miaĠ charakter bardziej tradycyjny, z 

nasadzeniamikrzew·w ozdobnych i kompozycjami bylin w naturalistycznym stylu preriowym. Tego typu 

nasadzenia nie tylko sń Ġatwiejsze w pielŉgnacji, ale majń takũe mniejsze wymagania siedliskowe, 

zapewniajńc jednoczeŝnie atrakcyjny wyglńd. W pasie zieleni oddzielajńcej oba kierunki jazdy, 

wyznaczono ŝcieũkŉ wykonanń z nawierzchni mineralnej. Poprowadzono jń swobodnie pomiŉdzy pasami 

nasadzeœ. Jej przebieg wyraŧnie nawińzuje do zarysu nasadzeœ. Kompozycja zieleni oparta zostaĠa na 

piŉtrowoŝci. Powierzchnie zlokalizowane bliũej ŝcieũki przeznaczono pod Ġńkŉ kwietna oraz nasadzenia 

bylinowe. TĠo dla nich tworzń powierzchnie z krzew·w oraz ũywopĠot zaprojektowany na caĠej dĠugoŝci 

drogi. Istniejńce szpalery drzew uzupeĠniono dodatkowymi egzemplarzami drzew. Dodatkowń funkcjŉ 

izolacyjnń peĠniń zaprojektowane pag·rki w caĠoŝci pokryte nasadzeniami. Subtelne zmiany w 

uksztaĠtowaniu terenu nie tylko uatrakcyjniajń przestrzeœ, ale r·wnieũ wpĠywajń na jej ekspozycjŉ. 

R·wnieũ na tym odcinku, pasy jezdne przecinajńce centralnń czŉŝĻ ulicy, zastńpiono na wiŉksze i mniejsze 

place miejskie z miejscami do siedzenia. 

Na skrzyũowaniu z Alejń Zjednoczenia, przy stacji metra Stare Bielany ponownie zaproponowano 

utworzenie lokalnego miejsca spotkaœ. Przestrzeœ centralnego pasa przed wejŝciem do stacji metra, 

poĠńczono z placami istniejńcymi po obu stronach ulicy Kasprowicza, na wjazdach w Alejŉ Zjednoczenia. 

Za pomocń nawierzchni pieszo-jezdnych stworzona zostaĠa obszerna przestrzeœ miejska, skupiajńca na 

swoich obrzeũach, waũne funkcje usĠugowe, handlowe, spoĠeczne i kulturalne (biblioteka). Na powyũszym 

odcinku zaproponowano likwidacjŉ parking·w, w zamian zwiŉkszenie iloŝci miejsc postojowych w cińgu 

Alei Zjednoczenia. Zrewitalizowany ukĠad plac·w wykreuje nowń jakoŝciowo przestrzeœ miejskń tej czŉŝci 

Starych Bielan, tworzńc swoisty zwornik krzyũujńcych siŉ w tutaj cińg·w parkowych. Pomiŉdzy kubaturami 

wejŝĻ do stacji Stare Bielany zaprojektowano, na bazie istniejńcego zaĠoũenia, formalny skwer parkowy z 

nasadzeniamibylinowymi, fontannami i geometryzujńcń kompozycjń, wykorzystujńcń rosnńce na tym 

terenie robinie akacjowe odmiany ôUmbraculiferaõ.

Odcinek 4 od Alei Zjednoczenia do Ulicy Sacharowa, zostaĠ zaprojektowany w podobnym charakterze jak 

Odcinek 2. GĠ·wne nasadzenia alejowe wykonane zostanń z dŉb·w czerwonych, kt·rych dorodne okazy 

zachowaĠy siŉ w duũym stopniu po obu stronach ulicy na tym odcinku. Tutaj takũe zamieniono 

nawierzchnie jezdne przecinajńce cińg parkowy w maĠe place miejskie. Bliũej pasa drogowego 

zaproponowano nasadzenia ũywopĠotowe i wyũszych krzew·w, aby oddzieliĻ wizualnie tereny zieleni od 

cińg·w jezdnych. Na koœcu tego odcinka przed p·Ġnocnym wejŝciem do stacji SĠodowieczaprojektowano 

ostatni z wiŉkszych plac·w miejskich.

Na ostatnim 5 Odcinku projektowanego terenu, na okoĠo poĠudniowego wejŝcia do stacji SĠodowiec

zaproponowano przeksztaĠcenie caĠego terenu w maĠy Park Miejski. Zorganizowany wzdĠuũ osi bŉdńcej 

przedĠuũeniem ulicy Kasprowicza, miaĠby on charakter miejskiego lasu, obsadzonego r·ũnorodnymi 

gatunki drzew, oraz roŝlinami kt·re stworzń piŉtrowy ukĠad kompozycyjny zieleni. W p·Ġnocnej czŉŝci 

parku zaproponowano duũń, otwartń przestrzeœ trawnikowń. Ma ona formŉ Ġńki rekreacyjnej, 

pozwalajńcej na uũytkowanie tego terenu w r·ũnorodny spos·b. Fragment terenu zlokalizowany na 

poĠudnie od stacji pokryto Ġńkń kwietnń. Nasadzenia zieleni wysokiej w postaci drzew i krzew·w, 

zlokalizowane sń gĠ·wnie na obrzeũach parku. Przyjmujń one charakter parkowy: drzewa sadzone w 

grupach i podsadzone krzewami. Waũna rolŉ w tej przestrzeni odgrywa ekspozycja kt·ra nie tylko 

utrzymuje gĠ·wnń oŝ kompozycji narzuconń przez ul. Kasprowicza, ale r·wnieũ wyznacza dodatkowe 

kierunki ekspozycji. W bezpoŝrednim otoczeniu stacji metra SĠodowieczaprojektowano element wodny 

w postaci fontanny. 
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UL. LINDEGO - ALEJA ZJEDNOCZENIA
Przekr·j ulega zmianie z 2x2 na 1x1. Zawŉũono zewnŉtrzne pasy jezdni, na kt·rych obecnie w duũej 

mierze parkujń samochody.

Zachowano dwukierunkowń drogŉ dla rower·w wzdĠuũ jezdni po stronie wschodniej, czŉŝciowo 

oddzielonń od jezdni r·wnolegĠymi miejscami postojowymi.

Parkowanie przeniesione gĠ·wnie na zachodniń jezdniŉ kosztem wyĠńczenia jednego pasa jezdni. Ze 

wzglŉdu na liczne wjazdy na posesje wyĠńczony pas, poza utworzeniem miejsc parkingowych, zostaĠ 

wykorzystany na uzupeĠnienie zieleni buforowej. Na skrzyũowaniu ul. Kasprowicza z Al. Zjednoczenia 

zaproponowano plac miejski z wyniesionym przejŝciem dla pieszych. Zastosowano Ġagodne najazdy 

(dĠugoŝci ok. 5m) umoũliwiajńce przejazd taboru komunikacji miejskiej. Zaleca siŉ wyr·wnanie poziomu 

ulicy do poziomu chodnik·w. Jeũeli nie bŉdzie takiej moũliwoŝci, plac naleũy wyodrŉbniĻ za pomocń 

rodzaju nawierzchni. Wyniesienie skrzyũowaœ, umoũliwi Ġatwiejsze i bezpieczniejsze poruszanie siŉ 

pieszych wzdĠuũ pasa dzielńcego. 

ALEJA ZJEDNOCZENIA - UL. SCHAROWA
Zawŉũenie jezdni jak na poprzednim odcinku.

Dwukierunkowa ddr wcińũ po stronie wschodniej, w przebiegu wzdĠuũ jezdni lub oddzielona od niej mp w 

ukĠadzie r·wnolegĠym. Parkowanie r·wnolegĠe przeniesione gĠ·wnie wzdĠuũ zachodniej jezdni.

Wszystkie przystanki komunikacji miejskiej pozostajń w swoich dotychczasowych lokalizacjach. 

Zaprojektowano dodatkowy przystanek po stronie zachodniego pasa, w pobliũu ronda na skrzyũowaniu 

ul. Kasprowicza z ulicń Sacharowa.

Dwukierunkowa ddr prowadzona po wschodniej stronie ulicy, w celu zapewnienia czytelnoŝci ukĠadu oraz 

wygody i bezpieczeœstwa uũytkownik·w tej przestrzeni. 
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